
Úřad městské části Praha 14 
Bratří Venclíků 1073 
198 21 Praha 9 – Černý Most 
 

Zápis č.1/2016 z jednání pracovní skupiny  
pro osoby se zdravotním znevýhodněním 

 
Datum a čas: 29.2.2016, 16:30 hod 
Místo: Česká asociace paraplegiků - CZEPA, Dygrýnova 8, Praha 9 – Černý Most 
 
Přítomni:  František Bradáč, DiS. (koordinátor komunitního plánování) 
 Mgr. Lucie Kádnerová (vedoucí skupiny, Centrum Slunečnice, o.p.s.) 
 Irena Holíková (ÚMČ Praha 14) 
 JUDr. Jana Bašná (obyvatel ČM) 
                     Petr Zeman (ÚMČ Praha 14 – odbor investic) 
                     Bc. Michal Prager (Pestrá společnost, o.p.s.) 
                     Anna Krátká (Sportovní klub vozíčkářů Praha, z.s.) 
                     Olivie Jindrová (Tichý svět, o.p.s.) 
                     Alena Jančíková (Česká asociace paraplegiků - CZEPA) 
                     Pavlína Zvelebilová (REHAFIT, o.p.s.) 
                     Petr Krása (Fokus Praha, o.s.)  
  
 
Program jednání 

• Zahájení jednání 
• Dotační program pro poskytovatele sociálních služeb 
• Mapování barier 
• Aktualizace komunitního plánu na příští období 
• Závěr 

 
Zahájení jednání 
Setkání zahájil koordinátor komunitního plánování František Bradáč, DiS. Došlo 
k představení jednotlivých členů pracovní skupiny.  
 
Dotační program pro poskytovatele soc. služeb 
Pan Bradáč sdělil, že žádosti se přijímají do konce dubna 2016. Výsledky dotačního řízení 
budou zveřejněny v červnu 2016. 
 
Mapování barier 
Městská část bude žádat o dotaci HMP mapování přístupnosti a bariér objektů na jejím území. 
Na základě předchozího projednávání v PS je zvažováno zahrnout do mapování vybrané 
vchody do bytových domů na Černém Mostě a ubytovny. Pan Prager ve věci mapování zmínil 
nedostatky využívané metodiky, kvůli kterým jsou označeny za nepřístupné i objekty, které 
lze navštívit s využitím asistenta (například Česká pošta na Rajské zahradě). Dále uvedl, že 
slovní popis výsledků z mapování, uvedený na adrese www.presbariery.cz může být pro 
některé uživatele nesrozumitelný a příliš složitý. Navrhl tedy při dalším zadávání trvat na 
„polidštění“ výstupů tak, aby byly lépe srozumitelné. 
Paní Alena Jančíková navrhla, aby došlo k propojení výstupů z mapování s mobilní a 
webovou aplikací „Vozejkmap.cz“, jejímž provozovatelem je CZEPA. V souvislosti 



s mapováním POV ale upozornila na možné právní překážky vycházející z autorských práv 
k výstupům mapování. 
Paní Zvelebilová dále upozornila na potřebu vyřešit bezbariérovost okolí Polikliniky Parník, 
kde jsou aktuálně 3 pracoviště využívaná vozíčkáři. Před poliklinikou jsou pouze 3 parkovací 
místa pro invalidy. Na dolním parkovišti není žádné a z dalších dostupných míst vede ke 
vchodu cesta s obtížným sklonem.  
V této věci navrhla paní Jančíková zvážit podání projektu v rámci rozvojového programu 
„mobilita pro všechny“, který umožňuje zmapovat a zpřístupnit ucelenou trasu například od 
metra k poliklinice Parník. 
V souvislosti s mapováním bariér zmínil pan Zeman také aktuálně probíhající projekt 
„Vybíralka 25“, na kterém spolupracuje MČ s IPR a NNO. V rámci tohoto projektu je možné 
zaměřit se na zmapování bariér v bezprostředním okolí vnitrobloku Vybíralova. 
 
Aktualizace KPSS na příští období (2017-19) 
Městská část bude žádat o dotaci HMP na procesy plánování. Vzhledem k množství potřebné 
práce související s aktualizací KPSS na roky 2017-2019 je v plánu přijmout asistenta procesu 
KPSS na DPP. Čerpání dotace by MČ umožnilo poskytnout zapojeným členům pracovních 
skupin vzdělávání v oblastech zvolených dle potřeb PS. Koordinátor tedy vyzval členy 
k zasílání vlastních návrhů na témata seminářů nebo konkrétních lektorů.  

Pracovní skupině byl předložen návrh na změnu projednávání podnětů, priorit, potřeb 
a cílů v rámci procesu komunitního plánování sociálních a návazných služeb. Změna oproti 
předchozím běhům aktualizace spočívá ve zrušení jarního veřejného setkání s kulatými stoly a 
jeho nahrazením diferencovanými způsoby oslovování cílových skupin uzpůsobenými jejich 
specifikům a možnostem ÚMČ. 

- Důvodem pro tento krok je, že veřejná setkání zaměřená na aktualizaci komunitního 
plánu sociálních služeb nepřinášela nové poznatky a zúčastňovali se jich většinou 
stejní lidé (často již zapojení do práce v PS). 

- Představa je, že v dubnových akcích pořádaných Městskou částí Praha 14 (nebo 
partnery) bude člen týmu KPSS hovořit s lidmi a získávat jejich názor na problémy a 
záležitosti k řešení - na co narážejí, co jim chybí, jaké služby využívají v oblasti 
sociálních a návazných služeb, apod. Zjišťování bude prováděno prostřednictvím 
polostrukturovaných rozhovorů a/nebo dotazníků. Dotazování by mělo být stručné tak, 
aby občany od spolupráce neodradilo a měli zájem odpovídat. Podoba dotazníku / 
okruhů zjišťovaných informací bude konzultována s členy PS přes e-mail. Informace, 
které budou zjištěny, budou ověřovány anketou na webu. 

- Primárním způsobem zjišťování informací od osob se zdravotním znevýhodněním 
bude polostrukturovaný rozhovor se sociální pracovnicí ÚMČ Praha 14. 

 
Závěr 
Setkání bylo ukončeno v 17:30 hod. 
Členové se shodli, že další setkání bude v květnu 2016 v Rehafitu, Poliklinika Parník, Gen. 
Janouška, Praha 9 – Černý Most. Termín bude domluven přes e-mail. 
 
 
 
 
Zapsala:  I. Holíková, OSVZ 
Schválila:  Mgr. Lucie Kádnerová 
 


